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§ 86 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2018-05-22 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse med bilagor från 
kommunfullmäktiges revisorer till 
kommunstyrelsen och miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden angående klagomål 
från kommunmedborgare 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan att delta vid lansering av det 
svenska nätverket av interkulturella städer 
den 4 juni 

Unesco LUCS 

Inbjudan till webbinarium om hot, hat och 
våld mot förtroendevalda, 19 juni 

SKL 

Rapporter 
 

Rapportering enligt 16 kap 6 f-h §§ SoL 
och 28 f-g §§ LSS av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap 1§ SoL och 9 § LSS – per 
sista december 2017 

Åse Linnerbäck, kommunjurist 

Cirkulär, SKL 
 

SKLs sammanträdesplan för 2019  
Cirkulär 18:09  
Cirkulär 18:17  
Cirkulär 18:18  
Cirkulär 18:19  
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Övrigt 
 

Södertörns brandförsvarsförbund –  
Protokoll § 38, förändring och tillägg till 
förbundsordningen + tjänsteutlåtande 

 

AB Vårljus, protokoll 2018-03-15  
Föreningsrådet i Älta, kallelse rådsmöte 
den 17 maj 

 

 
- - - - - 
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§ 87 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2018-05-22 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslutsattestanter 2018 för KS Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-03-01 
Föreläggande om åtgärder och 
beslut om tillsynsavgift 

David Zetterman, miljö- och 
hälsoskyddsinspektör 

2018-04-09 

   
 
- - - - - 
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§ 88 Dnr KFKS 2018/513 

Sammanträdesdagar 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2019 för sig i enlighet 
med föreliggande förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2019 för sig i enlighet med 
juridik- och kanslienhetens förslag. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2019 för sig enligt juridik- och kanslienhetens förslag. 

 

Ärende 
Det har tagits fram ett förslag till sammanträdesdagar för 2019. Förslaget samspelar med 
det förslag som läggs fram till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott och dess 
verksamhetsutskott samtidigt. Förslagen för samtliga dessa redovisas för att underlätta 
bedömning av förslagen sammantaget. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 28 oktober. Vid samma sammanträde ska ärendet 
om tertialbokslut två behandlas.  
 
Tidsschemat innebär i vissa fall att protokoll från utskott inte hinner justeras innan utskick 
till kommunstyrelsen. Utskicket kommer därför i dessa fall kompletteras med 
protokollsutdrag snarast möjligt. 
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Förkortningsförklaring 
KSSU = kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
KSAU = kommunstyrelsens arbetsutskott  
KSVU = kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
 
KSSU KSAU/KSVU KS KF 

December 2018 14 januari 28 januari 
    
22 januari 5 februari 18 februari 4 mars 
19 februari 
12 mars 

   
19 mars 1 april 15 april bokslut 

9 april 
23 april 

 
16 april 

 
13 maj 

 
27 maj 

    
21 maj  14 maj 3 juni 17 juni T1 
 4 juni 

 
17 juni  
(”ramärendet”) 

- 

11 juni 
13 augusti 

 
20 augusti 

 
2 september 

 
16 september 

 
3 september 

 
10 september 

 
23 september 

 
7 oktober 

    
24 september 15 oktober 28 oktober  
  11 november 

Endast behandling 
oppositionens 
budgetförslag 

18 november 
19 november(reserv) 

    
29 oktober 
12 november 

 
26 november 

 
2 december 

 
16 december 

  internbudget  

10 december 17 december Januari 2020 Jan/febr 2020 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 89 Dnr KFKS 2018/471 

Genomlysning av ekonomin inom arbets- och 
företagsnämnden 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  
 

Ärende 
Under senhösten framkom att flera av arbets- och företagsnämndens verksamheter skulle 
gå med stort underskott under 2017. I de prognoser som lämnats tidigare under året 
framgick inte att ett underskott av motsvarande storlek riskerade att uppstå. Med anledning 
av detta beslutade kommunstyrelsen att det skulle genomföras en extern granskning av 
arbets- och företagsnämndens ekonomi, främst för de verksamheter som gick med 
underskott.  
 
Granskningsuppdraget bestod i att genomföra en fördjupad analys av arbets- och 
företagsnämndens budget och utfall 2017, med särskilt fokus på verksamheterna 
bostadsförsörjning, ensamkommande barn och unga samt ekonomiskt bistånd.  
 
Resultatet av granskningen delas upp i tre sammanfattande slutsatser gällande ekonomin 
som är återkommande för flera av de underverksamheter som har stått i fokus: 
 

1. Oklarheter i budget och ekonomistyrning. 
2. Bristfälliga underlag och rutiner. 
3. Reflektioner kring arbetssätt och ambitioner. 

 
Resultatet från granskningsuppdraget bekräftar och kompletterar verksamhetens och 
arbets- och företagsnämndens egna analyser i relation till ekonomin. Ett flertal åtgärder för 
att skapa en mer transparent och ändamålsenlig budgetprocess och en effektiv 
ekonomistyrning av verksamheten är initierade och/eller planerade. Arbete med att ta 
tillvara resultatet av granskningen kommer att fortgå under andra tertialet. 
   

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Arbets- och företagsnämnden den 25 april 2018 § 41 
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Rapporten ” Genomlysning av ekonomin inom arbets-och företagsnämnden, Nacka 
kommun, Mars 2018” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
” Det är bra att det görs en genomlysning av nämndens verksamhet av en externpart. Nu 
gäller det att vi även kan ta med oss resultaten från rapporten framåt och omvandla 
rekommendationerna till konkreta åtgärder inom enheten.” 
 
- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2018/462 

Upphörande av kundval samhällsorientering och 
samverkan med Centrum för samhällsorientering i 
Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kundvalet samhällsorientering upphör från och med den 31 augusti 2019.  
2. Kommunfullmäktige noterar att arbets- och företagsnämnden, under förutsättning av 

beslut enligt punkten 1 ovan, har beslutat följande.  
a. Nacka kommun ska ingå överenskommelse om samverkan kring 

samhällsorientering med Centrum för samhällsorientering i Stockholms län.  
b. Överenskommelsen ska gälla från och med 1 september 2019.  
c. Nacka kommun ska delta i den samordnade upphandling av 

samhällsorientering som Centrum för samhällsorientering i Stockholms län ska 
göra. 

 

Ärende 
Samhällsorientering är en lagstyrd utbildning för nyanlända invandrare som ska underlätta 
nyanländas etablering i arbets- och samhällslivet. Från december 2010 ansvarar 
kommunerna för denna utbildning och i Stockholms län samarbetar alla kommuner utom 
Nacka kring den. Samverkan sker genom Centrum för samhällsorientering i Stockholms län 
(CSO), som gör samordnade upphandlingar av samhällsorientering.  
 
Nacka lämnade samarbetet 2013 och införde ett kundval. En under hösten 2017 
genomförd fördjupad utvärdering av kundvalet förstärker det kommunen sett i den 
ordinarie verksamhetsuppföljningen; kommunens anordnare har svårt att erbjuda 
samhällsorientering på de mindre språken och det förekommer att de inte kan erbjuda 
samhällsorientering på modersmål för de större språken. Kommunen klarar därmed inte 
att, i tillräckligt hög utsträckning, genom kundvalet leverera undervisning på efterfrågat 
undervisningsspråk. Detta tillsammans med att det finns andra kvalitetsbrister, gör att 
arbets-och företagsnämnden har föreslagit att kundvalet samhällsorientering ska upphöra 
den 31 augusti 2019. Om kundvalet upphävs kommer arbets- och företagsnämnden ingå 
överenskommelse om samverkan kring samhällsorientering med CSO från och med 1 
september 2019. I samverkan ingår medverkan i upphandling av samhällsorienteringen för 
kommande avtalsperiod. Verksamheten vid CSO har utvecklats sedan kommunen lämnade 
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samarbetet och det finns idag både kvalitetsmässiga, administrativa och ekonomiska 
fördelar att samarbeta genom CSO.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Kvalitetsuppföljning Samhällsorientering – Verksamhetsbesök våren 2017 
Utvärdering av kundvalet samhällsorientering  
Språk Nackas kundval och språk CSO  
Uppdrag 46 – redovisning från Länsstyrelsen i Stockholms län  
Överenskommelse om samverkan 
Årsrapport 2017 om samhällsorientering  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna anser att Nackas kommuns samhällsorientering för nyanlända ska 
innehålla en modul om samlevnad, sex och jämställdhet. När nu kundvalet avskaffas och 
Nacka kommer återgå till att vara en del av Centrum för samhällsorientering i Stockholms 
län (CSO) anser vi att Nacka kommun ska säkra att detta ingår i den samhällsorientering 
som erbjuds av CSO.” 
 
- - - - - 
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§ 91 Dnr KFKS 2018/485  

Nulägesrapportering våren 2018 för VERCITY-piloten 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
År 2014 fattade kommunstyrelsen i Nacka beslut om uppdraget att möjliggöra en 
internationell universitetsetablering i Nacka. Efter utredning och analys har det utvecklat 
sig till VERCITY – en galleria där en mångfald av nationella och internationella 
utbildningsaktörer erbjuder högre utbildning. VERCITY är en del av 
stadsbyggnadsprojektet Bildningskvarteren som startade 2018.  
 
För att utveckla innehållet i VERCITY, tydliggöra visionen, samt marknadsföra Nacka som 
en plats för högre utbildning öppnade Nacka kommun tillsammans med FEI, 
Företagsekonomiska institutet, Nackademin, AcadeMedia och RISE, Research Institutes of 
Sweden, de 23 mars 2018 VERCITY-piloten. VERCITY-piloten är en plats för lärande i 
Nacka Forum där framtidens affärsmodeller för utbildning i samspel mellan flera olika 
aktörer utvecklas, lärmiljöer utforskas och kurser och utbildningar utvecklas.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 maj 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 92 Dnr KFKS 2018/469 

Ramar och förutsättningar för upphandlingen av 
containrar och komprimatorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inleda upphandling av containrar och 
komprimatorer i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 7 maj 2018. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott med stöd av punkten 31 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
Upphandlingen föreslås genomföras mot bakgrund av att det befintliga ramavtalet går ut. 
Avsikten är att teckna ett ramavtal omfattande hyra och tömning av avfallskärl, containrar 
och komprimatorer. Syftet är att möjliggöra att kommunens avfall omhändertas på ett 
korrekt sätt och att alla kommunens verksamheter har tillgång till de sopkärl, containrar 
och komprimatorer som passar deras verksamhet. 
 
Uppskattat kontraktsvärde är cirka 2,5 miljoner kronor per år och kontraktstiden föreslås 
vara två år med en förlängningsoption på två år. Annonsering planeras ske under juni 
månad 2018 och kontrakt förväntas tecknas i augusti 2018. Kontraktet börjar i så fall att 
gälla den 1 september 2018. 
 
Beräknat sammanlagt värde för kontraktet är 10 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 93 Dnr KFKS 2018/268 

Mer fastighetsnära insamling av förpackningsavfall och 
returpapper – utveckling av producentansvaren 
Yttrande till regeringen över promemoria M2018/00852/R 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Regeringen har tagit fram ett förslag som ska utveckla producentansvaren för 
förpackningsavfall och returpapper. Förslaget syftar till att öka mängden insamlade 
förpackningar och returpapper bland annat genom att ställa tydliga krav på framtidens 
system för insamling av detta avfall. Kommunen ställer sig positiv till förslaget i stort men 
påpekar behovet av förtydliganden på vissa punkter.  
 
Natur- och trafiknämnden bereder ett förslag till yttrande från Nacka kommun vid sitt 
sammanträde den 15 maj 2018. Eftersom yttrandet måste ges in senast den 8 juni kommer 
nämndens förslag läggas fram direkt till kommunstyrelsen vid dess sammanträde den 4 juni 
2018. I detta ärende redovisas förslagen i promemorian och det förslag till yttrande som 
tagits fram för natur- och trafiknämndens beredning.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 maj 2018 
Förslag till yttrande 2018-05-07 
Regeringskansliets promemoria om mer fastighetsnära insamling av förpackningsavfall och 
returpapper M2018/00852/R 

 
Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 94 Dnr KFKS 2018/273 

Förändringar i SL-trafiken 2018/2019 (T19) 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen avge svar på remissen i 
enlighet med trafikenhetens förslag, med följande komplettering:  
 
SL överväger att dra in buss 425 under mellantrafik alla dagar. Nacka avstyrker detta, då 
denna busslinje försörjer Insjön och Lillebo och att ett nytt verksamhetsområde planeras 
vid Kil. Dessa områden behöver god kollektivtrafikförsörjning.  
SL har lett om buss 53 så att den inte längre passerar Centralstationen. Detta har försämrat 
direktförbindelsen från Nacka till denna viktiga knutpunkt, vilket medfört fler byten. Nacka 
föreslår att buss 53 återigen stannar vid Centralstationen.  
 

Ärende 
Nacka kommun har fått en remiss från Trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting 
angående förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som landstinget avser att genomföra i 
december 2018. I Trafikförändringsremissen presenteras förslag på justering av linjer där 
turer utökas, tas bort, förkortas eller förlängs. I förslaget till yttrande föreslås Nacka 
framföra att kommunen tillstyrker de förslag på förändringar som ger en ökad kapacitet i 
kollektivtrafiken. En del förändringar ger emellertid försämrad kapacitet och kommunen 
avstyrker de förändringar som inte kan motiveras eller kompenseras med förbättringar på 
angränsande linjer.  
 
Till exempel överväger SL att dra in buss 425 under mellantrafik alla dagar. Nacka avstyrker 
detta, då denna busslinje försörjer Insjön och Lillebo och att ett nytt verksamhetsområde 
planeras vid Kil. Dessa områden behöver god kollektivtrafikförsörjning.  
SL har lett om buss 53 så att den inte längre passerar Centralstationen. Detta har försämrat 
direktförbindelsen från Nacka till denna viktiga knutpunkt, vilket medfört fler byten. Nacka 
föreslår att buss 53 återigen stannar vid Centralstationen. 
 

Handlingar i ärendet 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2018 
Trafikenhetens förslag till yttrande 
Trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar i SL-trafiken 2018/2019 (T19) 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C) 
och Jan-Eric Jansson (KD) att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
avge svar på remissen i enlighet med trafikenhetens förslag, med följande komplettering:  
SL överväger att dra in buss 425 under mellantrafik alla dagar. Nacka avstyrker detta, då 
denna busslinje försörjer Insjön och Lillebo och att ett nytt verksamhetsområde planeras 
vid Kil. Dessa områden behöver god kollektivtrafikförsörjning.  
SL har lett om buss 53 så att den inte längre passerar Centralstationen. Detta har försämrat 
direktförbindelsen från Nacka till denna viktiga knutpunkt, vilket medfört fler byten. Nacka 
föreslår att buss 53 återigen stannar vid Centralstationen.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall Sten lät anteckna följande för Liberalernas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
Nacka växer och fler människor flyttar till Nacka. Nacka passerade 100.000-strecket 
sommaren 2017 och prognosen fram till år 2030 pekar på en ökning till ca 140.000. Det 
medför ett ökat tryck på trafikapparaten, vilket måste finnas med i den framtida 
planeringen. Både vägnätet och spårtrafiken behöver byggas ut. Fler bussar behövs och 
med det en effektiv bussterminal med hög kapacitet vid Slussen. En bussterminal kommer 
också att byggas i anslutning till kommande t-banestation i Nacka Forum. Där kommer en 
framtida kollektivtrafikknut att bildas. Det behövs också att vissa busslinjer ansluter till 
andra platser än Slussen. Vissa linjer/turer skulle kunna gå till Gullmarsplan, Centralen och 
Liljeholmen och till den nya spårvägsstationen i Sickla. Vidare kan bussar ansluta till 
bryggor längs Nackas norra kust för båttrafik in och ut från Stockholm. Inte minst 
Sjövägens bryggor är intressanta för att få fler att ta båten. Det behövs också fler 
infartsparkeringar för att få fler bilister att ställa bilen vid större hållplatser och stationer för 
vidare färd med kollektivtrafik.  
 
För att det ska vara attraktivt att välja kollektivtrafiken behövs fler busslinjer som går direkt 
ut motorvägen för snabbare transporter, då det finns busskörfält som gör att bussarna 
kommer fram även vid bilköer. Det kan locka bilister att ta bussen i stället. Det kommet 
också att behövas modernare och miljövänliga bussar som inte drivs på fossila bränslen. Så 
klart ska det finnas kontaktuttag för laddning och WiFi ombord. 
 
På senare år har fler båtlinjer börjat trafikera Nackas många allmänna bryggor. Projektet 
Sjövägen har blivit permanentat och man kan åka på SL-kortet in till staden och även ut till 



19 (32) 
 

 22 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Lidingö. Antalet båtar och turer behöver dock bli fler. Det behövs också modernare och 
miljövänligare båtar. Eldrift och/eller biogas finns nu som möjliga drivmedel och som kan 
ersätta diesel och olja. Det är viktigt att båtar sätts in som har högre kapacitet än de 
nuvarande. Och det ska finnas gratis WIFI ombord. Båttrafiken kan utgöra ett bra 
alternativ under den tid Slussen byggs om och har begränsad kapacitet.  Centerpartiet vill 
att Nacka ska bygga om bryggorna för smidigare tilläggning och för nya moderna båtar.  
 
Bostadsområdet Tollare byggs nu ut för fullt. Centerpartiet anser att man bör utreda 
intresse och möjligheter till en färjeförbindelse över sundet till Fisksätra. Det skulle kunna 
underlätta kommunikationerna mellan olika områden i kommunen. Vattenvägarna kan bli 
fler i Nacka.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp 
 
”Socialdemokraterna vill lyfta tre viktiga frågor som kommunen bör utreda och arbeta med 
för att underlätta för Nackas kommuninvånare:  

• Ringlinjer i Nacka. Nacka växer snabbt. Med den växande befolkningen föds 
samhällsservice och kommers. Allt fler av kommunens invånare gör sina ärenden i 
Nacka. Därmed finns ett ökat behov för att skapa fler linjer mellan viktiga 
funktioner i Nacka.  

• Utöka sluthållplatser utöver Slussen. Socialdemokraterna anser att det behövs fler 
platser för avstigningar av Nacka/Värmdö bussarna i stan. C-bussarna som går till 
centralen är ett bra exempel på det. Socialdemokraterna anser att kommunen bör 
arbeta för att se över fler möjliga avstigningsplatser för att minska trycket på 
Slussen. Ex Gullmarsplan, Östrastation med mera. 

• Båttrafik och anslutningstrafik. Socialdemokraterna anser att vi bör utöka 
båttrafiken och bussar i anslutningen till båttrafiken.” 

 
- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2017/384 

Båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården   
Motion den 24 april 2017 av Roger Bydler m. fl. (MP)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Nacka gynnar en framtida förstärkt 
båttrafik bättre genom ett fortsatt aktivt deltagande i de många gemensamma insatser som 
redan pågår i länet. 

Ärende 
Motionärerna framför i sin motion att när Nacka bygger nytt och mark exploateras samt 
tillgängligheten till grönområden beskärs, så gäller det att tänka om och tänka nytt vad 
gäller kollektivtrafik på vatten. De anser att kommunen bör ta nya grepp vad gäller 
båttrafiken genom att helt eller delvis i kommunal regi testa en triangelbåtförbindelse 
mellan områdena Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården. 
 
Nacka kommun deltar redan aktivt i ett flertal initiativ på regional nivå rörande utveckling 
av båttrafiken i länet. Enligt stadsledningskontoret är det därför inte aktuellt att starta 
någon egen linje att driva i kommunal regi. Bedömningen är att Nacka kommun bäst 
gynnar en framtida förstärkt båttrafikering genom fortsatt aktivt deltagande i de många 
gemensamma ansträngningar som pågår i länet där landstinget även i fortsättningen är 
huvudman för trafiken. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 maj 2018 
Motion Båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Idéen med båtförbindelse Kvarnholmen-Finnboda-Djurgården är utmärkt och vi stöder 
den helhjärtat. Därför kommer vi att driva på att öka möjligheterna för båtpendling och 
utökad båttrafik på den sträckan via Landstinget, där ärendet hör hemma.” 
 
- - - - - 
  



22 (32) 
 

 22 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 96 Dnr KFKS 2017/1047 

Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Motionen innehåller flera bra förslag men alla kommenteras inte i förslaget till svar, bland 
annat om Stadhusparkens utformning. Ärendet återremitteras därför till 
stadsledningskontoret för komplettering med förslag till svar också på dessa.   

Ärende 
Motionärerna vill lyfta fram betydelsefulla kvinnor i Nackas historia för deras kunskaper, 
erfarenheter och engagemang och som har satt sin specifika prägel på samhällsutvecklingen 
i Sverige. De föreslår därför att inrätta kvinnostigar i den projekterade stadshusparken. 
Motionärerna föreslår att detta uppmärksammas i samband med 100-årsjubiléet av den 
svenska kvinnliga rösträtten 2021.  
 
Vid namnsättning inom statlig och kommunal verksamhet ska god ortnamnssed iakttas i 
enlighet med kulturmiljölagen. Ortnamnsrådet är ett rådgivande organ till Lantmäteriverket, 
den nationella ortnamnsmyndigheten i Sverige, vilka rekommenderar Sveriges kommuner 
och andra namngivare att beakta såväl kulturhistoriska, funktionella som språkliga 
aspekterna vid namngivning av nya platser.  
 
I Nacka kommun ansvarar miljö- och stadsbyggnadsnämnden för namngivning och har 
tillsatt en namngrupp för beredning inför beslut.  

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 8 maj 2018 
Motion - Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Khashayar 
Farmanbar (S), att arbetsutskottet återremitterar ärendet enligt nedanstående.  
Motionen innehåller flera bra förslag men alla kommenteras inte i förslaget till svar, bl a om 
Stadhusparkens utformning. Ärendet återremitteras därför till stadsledningskontoret för 
komplettering med förslag till svar också på dessa.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2017/1163 

Motion - Äldreperspektiv i samhällsplaneringen   
Motion den 11 december 2017 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Bosse Ståldal med 
flera (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Nackalistan (NL) vill i sin motion inkommen den 11 december att kommunfullmäktige 
snarast beslutar att; 
1. Starta ett arbete med att kontakta och ha dialoger med äldreföreningar och – råden i 
syfte att få in mer kunskaper om äldreperspektiv i samhällsplaneringen. 
2. Implementera dessa kunskaper snarast möjligt i de pågående planarbetena i Nacka 
3. Gå med i Världshälsoorganisationens nätverk Äldrevänliga städer 
4. Utarbeta en flerårig handlingsplan med äldreperspektiv i samhällsplaneringen 
 
Bedömningen är att det redan pågår utvecklingsarbeten som väl stämmer överens med 
motionens intentioner och att kommunfullmäktige tidigare fattat beslut om vissa delar av 
förslagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Äldrenämnden den 28 mars 2018 § 18 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 9 april 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 28 mars 2018 § 18 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till punkterna 1, 2 och 4 i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till äldrenämndens förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottgrupp. 
 
”Angående att-sats tre så anser vi att i och med att Nacka är fullvärdiga medlemmar i det 
europeiska nätverket The Covenant on Demographic Change där Världshälsoorganisa-
tionens (WHO) arbete med ”Åldersvänlig kommun”, finns med, så instämmer vi i 
tjänsteskrivelsens beskrivning. Däremot är det viktigt att vi fortsätter arbetet och att 
nämndens ledamöter blir mer involverade. 
 
När det gäller att-sats ett så kommer i och för sig detta att ske under våren 2018 (på initiativ 
av ledamöterna i seniorrådet, inte från kommunens sida) men ett sådant möte kan inte vara 
en engångshändelse, utan behöver vara ett ständigt naturligt inslag i stadsbyggnads- och 
planarbetet, både för tjänstemän och politiker. 
 
När det gäller att-sats fyra så tycker vi inte att det som står i tjänsteskrivelsen är tillräckligt. 
Planen behöver vara mycket mer detaljerad än idag, och förutom att innehålla i vilka 
kommundelar som boenden av olika slag som passar äldre ska ligga så behöver också andra 
viktiga saker för äldres välbefinnande och hälsa finnas med. Det kan handla om 
samlingslokaler, utformning av fritidsaktiviteter etc. vilket socialdemokraterna har föreslagit 
i en tidigare motion.” 
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2018/83 

Öka den politiska representationen vid 
kommunevenemang  
Motion den 28 januari 2018 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Förslagen i motionen föranleder inga ytterligare åtgärder då det ligger inom nämndernas 
ansvar att hantera frågor så som representation mm. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att den politiska representationen vid kommunevenemang ska öka. De 
vill att oppositionen i större utsträckning bjuds in att delta i olika kommunevenemang och 
vid studieresor.  
 
Då det åligger nämndernas ansvar att hantera frågor så som representation är bedömningen 
att förslagen i motionen inte föranleder några ytterligare åtgärder. Det vedertagna är att 
nämndens ordförande representerar vid evenemang anordnade av kommunen. Det står 
nämndledamöter fritt att hålla sig uppdaterade, kontakta arrangörer och delta i 
kommunevenemang. För ersättning för deltagande och representation förutsätts att beslut 
har fattats i nämnden.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2018 
Motion 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag.  

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer i motionens krav. I praktiken så har Vänsterpartiets 
representanter nästan aldrig möjlighet att medverka vid olika kommunevenemang. När det 
gäller studieresor, som är av värde för att kunna ta ställning till kommande ärende med 
samma utgångspunkt som övriga partier, är det ytterst sällan som oppositionspartierna är 
fullständigt, eller alls, representerade – flera partier ställs därmed utanför.” 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2018/201 

Fruktträd och bärbuskar i Nacka stad 
Motion den 5 mars 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen planerar in träd och buskar med ätliga frukter och bär 
i Nackas nya stadspark. Natur- och trafiknämnden redovisar i sin beredning av förslaget att 
enheten för bygg och anläggning kommer att planera in bärbuskar och fruktträd när 
stadsparken börjar planeras i detalj under genomförandet. Det är i det skedet som det 
slutliga valet görs för vilka växter som planteras in.  

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2018 
Natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur och trafiknämnden den 24 april 2018 § 73 
Natur och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till 
stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 100-107 Dnr KFKS enl tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 23 
april 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 5 
mars 2018 enligt tabell. 
 

Ärende 
§ Motion D-nr Remitteras till Remisstid Inlämnas 

senast 
100 Motion – Kunskap om barn 

med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättn inom 
Nackas skolor 
Motion den 23 april 2018 från 
Rolf Wasteson m fl (V) 

KFKS 
2018/410 

Välfärd skola KSAU el 
KSVU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 

101 Motion – Ordförande från 
oppositionen i 
kommunrevisionen  
Motion den 23 april 2018 från 
Khashayar Farmanbar m fl (S) 

KFKS 
2018/417 

Juridik- och 
kanslienheten 

KSAU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 

102 Motion – Deltagande i 
forskningsprojekt för att 
främja livskvalité 
Motion den 23 april 2018 från 
Ninni Lindberg och Per 
Chrisander (MP) 

KFKS 
2018/413 

SLK/ 
Kommittén för 
hälsa och 
livskvalitet  

KSAU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 

103 Motion – Ishall i Finnberget 
Motion den 23 april 2018 från 
Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP)) 

KFKS 
2018/414 

FRN KSAU 13 
nov 2018 

31 okt 
2018 

104 Motion – Kranmärka Nacka 
stadshus 
Motion den 23 april 2018 från 
Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP) 

KFKS 
2018/415 

SLK KSAU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 

105 Motion – Bibliotek på 
Kvarnholmen 

KFKS 
2018/416 

KUN KSAU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 
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Motion den 23 april 2018 från 
Sidney Holm och Lisskulla 
Zayane (MP) 

106 Motion – Plan för att 
utveckla 
solcellsanläggningar 
Motion den 23 april 2018 från 
Christina Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2018/411 

Enheten för 
fastighetsför-
valtning 

KSAU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 

107 Motion – Utökad kapacitet i 
Nacka sjukhus 
Motion den 23 april 2018 från 
Christina Ståldal m fl (NL) 

KFKS 
2018/412 

SLK KSAU 23 
okt 2018 

10 okt 
2018 

 

Handlingar i ärendet 
PM den 3 maj 2018 
Motioner 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslag i PM. 
 
- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2018/144 

Valdeltagande 
Politikerinitiativ den 19 februari 2018 av Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det är en fråga för de politiska partierna att arbeta för ett 
högt valdeltagande. 
 

Ärende 
Rolf Wasteson (V) yrkar att kommunstyrelsen ska ta initiativ för att öka valdeltagandet i 
Nacka och det särskilt i områden där valdeltagandet vid senaste valen varit lägre än i övriga 
Nacka. Stadsledningskontoret delar den uppfattning som valnämnden tidigare framfört, att 
det är en fråga för partierna att genom sitt arbete i valrörelsen, motivera medborgarna att 
rösta. Partierna får också partistöd för detta arbete. Valdeltagandet i Nacka är bland de 
högsta i landet. Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen ska notera att detta är 
en fråga för de politiska partierna. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 maj 2018 
Politikerinitiativ 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget i initiativet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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 22 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Ett högt valdeltagande är en förutsättning för att valet ska ha legitimitet. Ett lågt 
valdeltagande kan bottna i, eller åtminstone medföra, att tilliten till samhället är lågt. Därför 
är frågan om valdeltagande en demokratisk fråga. Partierna gör insatser för att få fler röster 
och ofta därmed också för ett ökat valdeltagande. Men kommunen som opartisk kraft har 
en viktig roll att spela att arbeta för ett högt valdeltagande. Därför är det helt fel det som 
anges i svaret på Vänsterpartiets politikerinitiativ, att detta enbart är en fråga för partierna.” 
 
- - - - - 
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 22 maj 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 109 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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